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شهردار سنندج :

 دسترسی آسان به امكانات شهری حق شهروندان 
با هرنوع شرایط جسمانی است

عص�ر آزادی / سرپرس�تی س�نندج: 
شهردار سنندج با تاکید براینکه دسترسی 
آس�ان به تس�هیلات و امکانات ش�هری 
حق تمام ش�هروندان با هر نوع ش�رایط 
جسمانی است، گفت: شهرداری سنندج 
شاخص های مناسب سازی را جهت فراهم 
آوردن زمینه سهولت در تردد معلولان در 

دستور کار قرار داده است. 
س��یدانور رشیدی در جلسه س��تاد هماهنگی و پیگیری مناسب سازی استان که در سالن 
ش��هدای گمنام اس��تانداری برگزار ش��د، اظهار کرد: توانجویان به عنوان بخشی از جمعیت 
هر جامعه باید از حقوق ش��هروندی برخوردار باش��ند. وی عدالت اجتماعی در برخورداری از 
امکانات را حق هر فردی دانست و افزود: مناسب سازی معابر عمومی به آحاد جامعه ارتباط 

دارد و تنها مختص توانجویان نیست.
شهردار سنندج اضافه کرد: به منظور اجرای حقوق شهروندی و گسترش عدالت اجتماعی 
مناسب سازی معابر و اماکن عمومی به عنوان یکی از اولویت های مهم در شهرداری سنندج 
مورد توجه قرار گرفته است. رشیدی گفت: با توجه به اینکه مناسب سازی از نیازهای ضروری 

افراد با نیازهای ویژه است فرهنگ مناسب سازی معابر عمومی باید در جامعه نهادینه شود.
به گفته وی، با هدف تحقق حقوق ش��هروندی و گس��ترش عدالت اجتماعی دس��تگاه ها و 
بخش های مختلف باید در راس��تای مناس��ب سازی با توجه به وظایفی که تعریف شده عمل 
کنند. شهردار سنندج اظهار کرد: موضوع مناسب سازی در حوزه پیاده راه سازی و حمل و نقل 
عمومی از س��وی مدیریت ش��هری با جدیت در حال پیگیری است.  رشیدی با تاکید براینکه 
دسترسی آسان به تسهیلات و امکانات شهری حق تمام شهروندان با هر نوع شرایط جسمانی 
اس��ت، عنوان کرد: شهرداری سنندج شاخص های مناسب سازی را جهت فراهم آوردن زمینه 
سهولت در تردد معلولان و جانبازان در دستور کار قرار داده است. وی به عملیات ساماندهی 
و بهسازی معابر سطح شهر در سال جاری اشاره کرد و گفت: اجرای  کف فرش و ساماندهی 
پیاده روهای سطح شهر و آسفالت و بهسازی بیش از 309 هزار و 928 مترمربع با صرف 44 
هزار و 218 تن آس��فالت از اقدامات انجام ش��ده در این بخش است. شهردار سنندج گفت: با 
توج��ه به رویکرد دولت در خصوص ارائه خدمات الکترونیکی به ش��هروندان به علت مزایای 
بی ش��مار آن و همچنین بازسازی بس��ترهای نرم افزاری موجود برای اجرای پروژه شهرداری 
الکترونی��ک به عنوان یک خدمت فناورانه با همکاری ش��رکت های دانش بنیان در دس��تور 
کار ش��هرداری قرار گرفته اس��ت. رشیدی افزود: یک دس��تگاه اتوبوس مناسب حمل و نقل 
معلولین با ظرفیت 12 ویلچر و 29 صندلی برای همراه معلول تهیه شده است. وی با تاکید 
براینکه شهرداری سنندج آماده هر نوع همکاری در زمینه فرهنگ سازی است، گفت: ساخت 
مجس��مه ای از چهره های ماندگار و محبوب که معلولیت جسمی دارند، دیوارنگاری ها با طرح 
موضوع از س��وی مراجع ذیربط و برگزاری مس��ابقات ورزش��ی محله ای از اقداماتی است که 
می تواند در نهادینه کردن فرهنگ نحوه برخورد مناسب با جامعه کم توان ها تاثیرگذار باشد.

دستگیری اراذل و اوباش تحت تعقیب در “چهارباغ”
با ت�لاش ماموران پلی�س اطلاع�ات و امنیت 
عمومی شهرس�تان "چهارب�اغ"، اراذل و اوباش 
سابقه دار فراری که تحت تعقیب مراجع قضائی 

بود در یک عملیات ضربتی دستگیر شد.
سرهنگ کامران چراغی فرمانده انتظامی چهارباغ در 
بیان جزئیات این خبر گفت: در راستای اجرای دستور 
مقام قضائی مبنی بر دستگیری متهم فراری که دارای 
چندین فقره پرونده درگیری و تهدید ش��هروندان به 

قتل، تخریب و تهدید و ایجاد رعب و وحش��ت برای شهروندان بود، بلافاصله تیمی ازماموران 
پلیس امنیت عمومی شهرس��تان چهارباغ ضمن رصد تح��رکات نامبرده، اقدامات ویژه ای را 
برای دس��تگیری وی آغاز کردند. وی افزود: ماموران با اشراف اطلاعاتی و بکارگیری اقدامات 
پلیس��ی از مخفی شدنمتهم در یک باغ در شهرستان ساوجبلاغ مطلع و پس از هماهنگی با 
مقام قضائی در یک عملیات غافلگیرانه نامبرده را دس��تگیر کردند. فرمانده انتظامی چهارباغ، 
با بیان این که استقرار نظم و امنیت در جامعه از وظایف ذاتی پلیس است ، خاطر نشان کرد: 
پلیس در مسیر تحقق این مهم با قاطعیت و جدیت کامل با اراذل و اوباش و افرادی که قصد 
بر هم زدن نظم و امنیت عمومی و آسایش و امنیت شهروندان را داشته باشند برخورد خواهد 
کرد. سرهنگ چراغی در پایان خاطرنشان کرد که تعدادی از شهروندان قدرشناس شهرستان 
پس از این اقدام قاطع پلیس در برخورد با این اوباش سطح دار، با تماس با شماره تلفن 19۷ 

از تلاش ماموران تقدیر کردند.

"کم عرض بودن" خیابان های کرمانشاه عامل اصلی 
ترافیک است

عصر آزادی / سرپرس�تی کرمانشاه: 
مدیرکل مهندس�ی و اج�رای ترافیک 
ش�هرداری کرمانش�اه به تش�ریح علل 
ترافیک ش�هر کرمانش�اه و راهکارهای 

شهرداری جهت رفع آن پرداخت. 
علی غلامی با بیان اینکه ش��هر کرمانشاه 
ه��م ب��ه عن��وان یک کلانش��هر ب��ا معضل 
"ترافیک" مواجه است، گفت: درحال حاضر 

عمده معضل ترافیک را در مس��یر میدان آزادی به سمت میدان فردوسی شاهد هستیم. وی 
افزود: همچنین در برخی ساعات از جمله 18 تا 20 نیز در مسیرهای تقاطع کارگر تا میدان 
فاطمی، در شهرک مسکن و نیز در برخی شهرک های دیگر هنگام تعطیلی مدارس بصورت 

مقطعی معضل ترافیک را شاهد هستیم.
غلام��ی کم عرض بودن معابر ش��هر کرمانش��اه را علت اصلی ترافیک عن��وان کرد و افزود: 
خیاب��ان های پرترافی��ک ما در محدوده میدان آزادی تا میدان فردوس��ی بس��یار کم عرض 
هستند و جوابگوی نیاز امروز با حجم بالای خودروها نیستند. وی افزود: از طرفی تعداد بالای 
خودروها هم این معضل را تش��دید کرده و امروزه ش��اهد هستیم در بسیاری خانواده ها دو یا 

سه و یا به تعداد اعضای خانواده خودرو وجود دارد.
غلامی گفت: این استفاده بسیار از خودروهای شخصی به دلیل فرهنگ پایین ما در استفاده 
از وس��ایل حمل و نقل عمومی اس��ت که معضل ترافیک را تشدید کرده است. وی افزود: در 
حال حاضر در س��طح خیابانها عمده خودروها بصورت تک سرنش��ین هستند و همین تعداد 

بالای خودرو در ایجاد معضل ترافیک نقش مهمی دارد.
غلامی در ادامه به تش��ریح راهکارهای شهرداری برای رفع معضل ترافیک شهر پرداخت و 
افزود: در برنامه کوتاه مدت تقویت ناوگان حمل و نقل عمومی در دس��تورکار قرار گرفته که 
با پیگیری های شهرداری 120 دستگاه اتوبوس درون شهری توسط دولت به شهر کرمانشاه 
اختصاص داده شده و در حال  حاضر از این تعداد 20 دستگاه اتوبوس وارد شهر شده و مابقی 

نیزبه تدریج به ناوگان حمل و نقل شهری اضافه می شود.
مدیرکل مهندس��ی و اجرای ترافیک شهرداری کرمانش��اه تصریح کرد: در کنار این، بحث 

فرهنگسازی استفاده از ناوگان حمل و نقل عمومی را هم در دستور کار قرار داده ایم.
غلام��ی گفت: از طرفی پلیس راهور اجرای طرح زوج و فرد را در دس��تورکار قرار داده که 
اجرای این طرح در نیمه دوم سال که اوج ترافیک را شاهد هستیم یک مُسکن خوب و البته 
موق��ت اس��ت. وی تصریح ک��رد: در گام بعدی و برنامه بلندمدت ب��رای رفع معضل ترافیک، 
ش��هرداری کرمانشاه بطور جد بحث احداث یک رینگ جدید شهری را پیگیری می کند که 
این رینگ جدید ش��هری از میدان س��پاه شروع شده به س��مت کمربندی غربی می رود و از 
آنجا به س��مت آزادگان ادامه پیدا کرده و به بلوار خلیج فارس می رس��د و در ادامه با رسیدن 
به ش��هرک صادقیه راهی بلوار ش��هید سرابیان می ش��ود و در ادامه مس��یر به بزرگراه امام 
خمینی)ره( می رسد. وی افزود: در کنار احداث این رینگ جدید شهری، احداث تقاطع های 
همسطح را هم در برنامه داریم و هم اکنون ساخت تقاطع غیرهمسطح "سپاه" درحال انجام 
است که اوایل سال آینده به بهره برداری می رسد. غلامی تصریح کرد: همچنین ساخت دو 
تقاطع میدان آزادگان و دیزل آباد هم در دس��تور کار بعدی قرار دارد.این مسئول از پیگیری 
برای افتتاح فاز اول قطار شهری کرمانشاه هم خبر داد و افزود: قطعا راه اندازی این پروژه هم 

نقش موثری در کاهش ترافیک شهری خواهد داشت.
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عصرآزادی/ س�رویس ش�هری: نود و نهمین 
جلس�ه علنی ش�ورای ش�هر تبریز ب�ه عنوان 
آخری�ن جلس�ه دو رقم�ی این نه�اد مدنی در 
دوره شش�م، به ریاست رسول برگی و با حضور 
اعضای شورا و معاونان شهردار تبریز در عمارت 

تاریخی ساعت تبریز برگزار شد.
در ابت��دای جلس��ه روز یکش��نبه ۶ آذر و به پاس 
اتمام دو پ��روژه کلیدی، از تع��دادی از نمایندگان و 
عوامل پروژه های تقاطع غیرهمسطح شهید فروزنده 
و ایستگاه ۱۴ گازران خط یک متروی تبریز تجلیل و 

قدردانی به عمل آمد.
مدیر عامل ش��رکت پیش س��اخته آذربایجان طی 
س��خنانی پیرامون پروژه تقاطع شهید فروزنده گفت: 
این پ��روژه در ع��رض ۲۱ ماه ۱۱ درصد پیش��رفت 
فیزیکی داشت ولی در عرض ۶ ماه توانستیم پروژه را 
به اتمام برس��انیم. اسماعیل زاده افزود: از آنجایی که 
کانال ایلی س��و در زیر پل شهید فروزنده قرار داشت 
انرژی ما را بس��یار گرفت و کار را برای ما س��خت تر 
کرد ولی توانس��تیم با رعایت تمام مس��ائل امنیتی با 

هزینه ۱۴۰ میلیارد تومان آن را به اتمام برسانیم.
مع��اون حمل و نقل ریلی ش��هرداری تبریز نیز در 
خصوص پ��روژه ایس��تگاه ۱۴ گازران خط یک مترو 
گفت: پروژه مت��رو جزو آرزوه��ای دیرینه مردم می 
باش��د که به پایان برسد لذا در خط یک، سه ایستگاه 
ناقص بوده و برای س��ال آینده در بودجه پیش بینی 
ش��ده است. وحیدکیا افزود: با اعتبارات محدود سعی 
می کنیم این پروژه ه��ا را به اتمام و به بهره برداری 
برس��انیم لذا طبق وعده ای که داده بودیم توانستیم 

ایس��تگاه های گازران و لاله را به اتمام رس��انده و تا 
پایان بهمن ماه امس��ال نیز ایستگاه قونقا را به اتمام 
برس��انیم. وی خاطرنش��ان کرد: ایس��تگاه گازران با 
زیربنای ۱۳ هزار مترمربع به اتمام رس��یده اس��ت و 
هزینه کل ایستگاه ها و دیگر تجهیزات به کار گرفته 

شده بالغ بر ۲۵۰ میلیارد تومان می باشد.
در ادامه جلسه علنی این هفته، یک کارشناس امور 
ش��هری در رابطه با اس��تفاده از روش محلول پاشی 
به جای نمک پاش��ی به اظهارنظ��ر پرداخت و گفت: 
معمولاً اس��تفاده از نمک پاشی برای جلوگیری از یخ 

زدن، چندین سال بعد عوارض خود را نشان می دهد. 
ذاکر حمیدی افزود: نمک های جاده عمدتاً از کلرید 
سدیم، فرو سیانید و ناخالصی هایی مانند آلومینیوم، 
کلسیم و  غیره هستند که تمام این مولفه ها آلاینده 
های موجود در آب هستند و سطح شوری را تشدید 
می کنند. وی اضافه کرد: اما وقتی جامد پاش��ی می 
کنیم عوارض آن بیشتر از مایع پاشی می باشد که بر 
اساس اس��تانداردها یا افزودن نیم تا دو درصد آهک 
در ترکیب آس��فالت اس��تحکام آن را در برابر رطوبت 
محیطی و یخ زدگی می افزاید که مزایای این سیستم 

هزینه کمتر س��اخت و نگهداری، سیستم مکانیزه و 
غیره می باش��د. در بخش دیگری از جلسه این هفته، 
گزارش حسابرس��ی س��ال ه��ای ۹۸ و ۹۹ س��ازمان 
مدیریت بر تاکسیرانی شهرداری کلانشهر تبریز مورد 
بررس��ی قرار گرفته و با رای اکثریت اعضای شورا به 

تصویب رسید.
نام��ه رئی��س هیئت تطبی��ق مصوب��ات و فرماندار 
شهرس��تان تبری��ز در خص��وص موضوع اساس��نامه 
ش��رکت ورزشی باش��گاه ش��هرداری تبریز نیز مورد 

بررسی اعضای شورای شهر قرار گرفت.
رسول برگی در این خصوص گفت: آخرین اخطار را 
به فرمانداری می دهم؛ اگر دوباره مصوبات شورا را رد 

کنند به عنوان رئیس شورا شکایت خواهم کرد!
وی اف��زود: فرمانداری ح��د و حدود خود را بداند و 
اینکه بر چه پایه و اساسی مصوبات شورای شهر را رد 
می کند؟ مصلحت شهر را شورا تصمیم خواهد گرفت 
نه فرمانداری! رئیس ش��ورای شهر تبریز اضافه کرد: 
اگر مصوبه ای را رد می کنند به قانون اش��اره کنند و 
توضیحات خود را بگویند زیرا وظیفه فرمانداری فقط 
تطبیق دادن مصوبات اس��ت. پرویز هادی دیگر عضو 
شورا نیز گفت: فرمانداری تمام مشکلات جامعه را رها 
کرده و فقط به ورزش گیر می دهد. در پایان جلس��ه 
هفتگی شورای شهر، مصوبات کمیته نامگذاری اماکن 
و معابر عمومی شهر تبریز به همراه طرح اعضای شورا 
در خصوص تشکیل ش��ورای عالی و دبیرخانه دائمی 
خیرین شهری کلانشهر تبریز مورد بررسی قرار گرفت 
و با اکثریت آرا به تصویب رسید تا در کمیسیون های 

تخصصی واکاوی گردد.

عصر آزادی / سرپرس�تی اصفهان: سرپرس��ت 
ناوگانی و VIP ش��رکت شایان دیزل در شانزدهمین 
نمایشگاه صنعت خودرو اصفهان گفت: کامیون کشنده 
داف��ران از اولی��ن مراحل تولید خود، اس��تانداردهای 
85گان��ه اتحادی��ه اروپا را اخذ کرده و براین اس��اس، 
امکان ورود به مرزه��ای اروپایی برای این کامیون ها 

فراهم شده است.
حمیدرضا علی��زاده در گفتگو با خبرنگار ما توضیح 
داد: محص��ول ای��ن ش��رکت حاصل ماه ها بررس��ی 
کارشناسی همکاران بوده است. ضمن آنکه در تولید، 
علاوه بر صرفه اقتصادی، نیاز رانندگان براساس سلیقه، 

فراخور جاده و سوخت درنظر گرفته شده است.
علی��زاده گف��ت: کامی��ون کش��نده داف��ران دارای 
اتاق��ی طبق اس��تاندارد اتحادی��ه اروپا، موت��ور ارتقا 
یافته، دارای گیربکس ZF ترکس��ون )ترمز 5مرحله 
ای اینت��اردر و 2مرحله ای ریت��اردر(، مجهز به کولر 
درجا، بخاری درجا و یخچال بصورت فابریک اس��ت و 
بلحاظ استحکام سازی در مقایسه با دیگر محصولات، 
شاخص است. همچنین، از نظر امکانات اتاق، مواردی 
که اپش��ن شناخته می ش��ود، در شایان دیزل بعنوان 
موارد الحاقی و از بهترین برندها نصب شده است. این 
کش��نده دارای صندلی تعلیقی ب��رای راننده و کمک 

راننده است.
او افزود: از سال 99 که تولید ما وارد بازار شد تا الان 
که رانندگان 200ه��زار کیلومتر را رد کرده اند، هیچ 
فراخوان فنی نداش��ته ایم. ضمن آنکه از روز نخس��ت 

طبق اس��تانداردهای 85گانه اتحادیه اروپا تولید شده 
است و رانندگان دافران می توانند در مرزهای اروپایی 

تردد نمایند.
علی��زاده با اش��اره ب��ه تولی��د روزانه 12دس��تگاه 
کامی��ون کش��نده، اس��تقبال رانندگان و مش��تریان 
داف��ران را رضایت بخش عنوان ک��رد و گفت: اکنون 
12نمایندگی فروش و خدم��ات پس از فروش فعال، 
3نمایندگی درحال تجهیزهس��تند و تا پایان امس��ال 
ب��ه 1۷نمایندگی افزایش می یابند. همچنین، نزدیک 
ب��ه 21درصد قطع��ات در داخل تولید می ش��وند که 
طبق برآوردها تا پایان س��ال، ایرانی سازی قطعات تا 

30درصد افزایش خواهد یافت.
سرپرست ناوگانی شایان دیزل از پیش بینی شرکت 
ب��رای افزایش تولید و اضافه ک��ردن محصولات دیگر 
خبر داد و گفت: برای مشتریان با توجه به زمان، سبد 
تنوع فروش بصورت مرحل��ه ای، بانکی و لیزینگ در 

نظر گرفته شده است.

عص�ر آزادی / سرپرس�تی کرمانش�اه: معاون 
هماهنگی امور اقتصادی استانداری کرمانشاه خواستار 
صدور مجوز برای راه اندازی یک شرکت تامین سرمایه 

برای کرمانشاه با معرفی استانداری شد. 
بهزاد باباخانی از معضل بیکاری کرمانش��اه یاد کرد 
که قدمت 50 س��اله دارد و گف��ت: یکی از مهمترین 
راه های کمک به بیکاری کرمانش��اه تامین مالی برای 
س��رمایه گذاران در طرح ها و پروژه ها اس��ت. وی ابزار 
اصل��ی کنونی تامین مالی در کش��ور و کرمانش��اه را 
تسهیلات بانکی اعلام کرد که معضلات خاص خود را 
دارد و یادآور شد: منابع مالی بانک ها در زمینه منابع 
و مصارف دچار محدودیت است و از سوی دیگر تضاد 
منافع بین بانک ه��ا وفعالین اقتص��ادی چالش هایی 
را ایجاد کرده که مصادیق آن را در جلس��ات س��تاد 

تسهیل می بینیم.
معاون هماهنگی امور اقتصادی اضافه کرد: البته از 
منابع مختلف تسهیلات بانکی خوبی  برای استان در 

نظر گرفته شده که آینده روشنی را پیش روی استان 
ایجاد می کند. باباخانی جذب 140 درصدی تسهیلات 
بند الف تبصره 18، 13 ه��زار و 500 میلیارد تومان 
تسهیلات از س��فر رئیس جمهور و 55 هزار میلیارد 
تومان تس��هیلات ریالی و 4.5 میلیارد دلار تسهیلات 
ارزی در ق��رارگاه مل��ی اش��تغال را از مهمترین این 
تسهیلات دانست که به کمک تامین مالی طرح های 
کوچک، متوس��ط و بزرگ استان می آید. وی با بیان 
اینکه در دنیا استفاده از بازار سرمایه ۶0 درصد تامین 
مالی را به خود اختصاص می دهد، افزود: این عدد در 
کش��ور ما در گذشته پنج درصد بود که اکنون به 18 

درصد رسیده است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری کرمانشاه 
بر لزوم استفاده بیش��تر از ظرفیت بازار سرمایه برای 
تامین مالی طرح های استان یاد کرد و گفت: با توجه 
به مشکلاتی که در زمینه تامین مالی از بانک ها وجود 
دارد چاره ای نداریم جز اینکه به این س��مت حرکت 
کنیم. باباخانی از ظرفیت قابل توجه بازار سرمایه در 
کرمانش��اه یاد کرد که در زم��ان اوج بازار رتبه نهم را 
از لحاظ معاملات داش��تیم و گردش ماهانه معاملات 
در اس��تان دو هزار میلیارد تومان بود. وی س��پس به 
ارائه چند پیشنهاد برای استفاده بهینه از ظرفیت بازار 
س��رمایه پرداخت و گفت: تقاض��ا داریم پرونده چهار 
شرکتی که برای پذیرش در بازار سرمایه ارسال شده 
مورد پذیرش قرار گیرد و پرونده 10 شرکت دیگر نیز 

با اولویت و امتیاز ویژه رسیدگی شود.

سرپرست ناوگانی شرکت شایان دیزل عنوان کرد:

امكان ورود کامیون کشنده دافران به مرزهای اروپایی
معاون اقتصادی استانداری:

خواستار راه اندازی یک شرکت تامین مالی در کرمانشاه هستیم

مش�اور رئیس جمهور و دبیر ش�ورای عالی مناطق آزاد تجاری، 
صنعتی و ویژه اقتصادی اعلام کرد: بر اس�اس بند ۱۱ سیاست های 
کل�ی اقتصاد مقاومت�ی، مهم ترین کارکرد مناط�ق آزاد صادرات 
است اما این کارکرد در سال های گذشته در حد مطلوب عملیاتی 

نشده است.
به گزارش ایرنا، »حجت الله عبدالملکی« در جریان سفر به منطقه آزاد 
ارس و در حاشیۀ بازدید از مجتمع عظیم کشت و صنعت خداآفرین، در 
گفت وگو با خبرنگاران با اشاره به اینکه چهارمین سفر وی به مناطق آزاد 
با هدف بررس��ی ظرفیت های مناطق آزاد و طرح های توس��عۀ انجام شده 
اس��ت، اظهار کرد: در دورۀ جدید، تاکید داریم مناطق آزاد به قطب های 

صادراتی تبدیل شوند.
وی ادام��ه داد: این راهب��رد با افزایش تولیدات ص��ادرات محور دنبال 
می ش��ود ضمن اینکه تعقیب می کنیم تا مناطق آزاد به مراکز جذب کالا 
از س��رزمین اصلی برای صادرات به خارج از کشور تبدیل شوند تا از این 

رهگذر فعالیت های اقتصادیِ سرزمین اصلی نیز رونق بیشتری بگیرد.
دبیر ش��ورای عالی مناطق آزاد تجاری، صنعتی و ویژه اقتصادی گفت: 
لازم نیس��ت همۀ ایران به منطقه آزاد تبدیل شود اما همۀ ایران می تواند 

از ظرقیت مناطق آزاد بهره مند شود.
وی اظهار کرد: با تقویت دیپلماس��ی اقتصادی و توسعۀ زیرساخت های 

اقتصاد بین الملل در مناطق آزاد، می توان بس��تری فراهم کرد تا هر فعال 
اقتصادی که در س��رزمین اصل��ی کالای صادراتی تولید می کند بتواند از 

مناطق آزاد براحتی اقدام به صادرات کند.
عبدالملک��ی اظهار کرد: خداآفرین به عنوان یک��ی از زون های منفصل 
منطقه آزاد ارس به لحاظ کش��اورزی و برخورداری از منابع آبی، وضعیت 
مطلوب��ی دارد به طوری که می تواند قطب کش��اورزی با رویکرد صادرات 

باشد.
وی عن��وان ک��رد: تاکن��ون س��رمایه گذاری های قاب��ل ملاحظه ای در 
بخش ه��ای باغی، تولی��د محصولات دامی و ش��یلات رخ داده اس��ت و 

ظرفیت ه��ای فراوانی در منطق��ه آزاد ارس وجود دارد و زمینه توس��عه 
فعالیت ها فراهم است.

وی خاطرنش��ان کرد: از متولیان این مجتمع و همچنین ش��رکت های 
فع��الِ در این مجموعه درخواس��ت کرده ایم تا طرح های توس��عۀ خود را 
به س��رعت اجرایی کنند و در صورت نیاز س��رمایه گذاران جدیدی ملحق 

شوند تا طرح های بیشتری در منطقه به اجرا درآید.
عبدالملکی با بیان اینکه منطقه آزاد ارس 24 هزار هکتار فرصت برای 
کش��اورزی و صنایع وابس��ته با هدف تامین نیازهای داخلی و صادرات و 
ارزآوری دارد، یادآور شد: با تکمیل زیرساخت های حوزۀ آب و برق که در 

دست اجراست، میزان سرمایه گذاری و تولید افزایش خواهد یافت.
وی به مس��ایل اجتماعیِ حاکم در اراض��یِ اجرای این پروژۀ عظیم هم 
اش��اره و اظهار کرد: مس��ایلی مانند حقوق عرفیِ مردم ساکن در مناطق 
روس��تایی منطقه وجود دارد که تاکید ش��ده مورد رس��یدگی کامل قرار 

گیرد تا مردم، به حقوقشان برسند.
به گزارش ایرنا، عبدالملکی مش��اور رئیس جمهور و دبیر شورای عالی 
مناطق آزاد کشور در ادامه سفر به ارس از مجتمع کشت و صنعت شهید 
حاج قاسم سلیمانی و پروژه های آبزی پروری، باغات مدرن و گاوداری، از 
مگاپروژه گاوداری 22 هزار راس��ی و مگاپروژه پرورش ماهی 1500 تنی 

شهید سلیمانی شرکت کشت و صنعت خوشه صبا بازدید کرد.

مشاور رئیس جمهور:

کارکرد صادراتی مناطق آزاد در حد مطلوب عملیاتی نشده است

مدیرعامل سازمان س�یما، منظر و فضای سبز شهرداری تبریز 
گفت: پن�ج تندیس آهنی فاخ�ر همزمان با برگزاری جش�نواره 
طراحی مجس�مه های آهنی از سوی جمعی از هنرمندان صاحب 

سبک کشور در حال ساخت است.
ب��ه گزارش ایرن��ا، اکبر امجدی، در گف��ت و گو با خبرن��گاران افزود: 
ای��ن تندیس ها با نام ه��ای »گردباد«، »پرواز نوس��تالژی«، »هوتویی«، 
»خورش��ید« و »تواضع« توسط جمعی از هنرمندان مجسمه ساز مطرح 
کشور از قبیل محمدرضا ذبیح  اله زاده، ریحانه پیرزاده، حسین اقتصادی، 

بهنام آخربین و هدایت صحرایی در حال ساخت است.
وی با بیان اینکه اولین جش��نواره تندیس های آهنی به مدت یک  ماه 
در مجموعه ائل  گولی در حال برگزاری است، اظهار داشت: پنج مجسمه 
آهنی در حال س��اخت پس از اتمام با جانمایی مش��خص در سطح این 

شهر نصب می شوند.
مدیرعامل س��ازمان س��یما، منظ��ر و فضای س��بز ش��هرداری تبریز 
گفت: نخس��تین جشنواره مجس��مه های آهنی تبریز در راستای اجرای 
سیاس��ت های جدید این س��ازمان مبن��ی بر طراحی، س��اخت و نصب 

مجسمه های فاخر از انواع مختلف در سطح شهر اجرا می شود.
امجدی، با بیان اینکه هفدهم آذر آخرین روز برگزاری این جش��نواره 
اس��ت، ادامه داد: مجس��مه های آهنی ساخته ش��ده پس از اتمام مهلت 

برگزاری جش��نواره در مس��یرهای فرودگاه، میدان آذربایجان، ترمینال 
بزرگ، پل تبادل امام علی ) ع ( و پارک باغشمال نصب می شوند.

به گزارش ایرنا، ساخت و نصب تندیس در تبریز در سال های گذشته 
روند رو به رش��دی داشته و امروز می توان در مناطق مختلف این شهر، 
ب��ه ویژه در بافت تاریخی، طیفی از مجس��مه های مختلف را مش��اهده 
کرد که توس��ط هنرمندان تبریزی ساخته ش��ده و ابعاد مختلف حیات 

اجتماع��ی، اقتصادی و فرهنگی مردم این کهن ش��هر را در ایام مختلف 
به تصویر می کشد.

البته جنس اغلب تندیس های ساخته و نصب شده در مناطق تاریخی 
تبریز از قبیل کوچه »مقصودیه«، پل »قاری«، پیاده راه »تربیت«،»میدان 
شهدا« و .. از پولیستر بوده و ساخت تندیس های آهنی و برنزی به دلیل 

دشواری و هزنیه بالای آن رواج چندانی در این شهر نداشته است.
در س��ال های اخیر، بهرام آش��فته از مجس��مه س��ازان بنام تبریز، با 
اس��تفاده از قطعات خودرو، تندیس های فلزی کم مانندی را خلق کرده 
ک��ه تعدادی از آنها در مناطقی از ش��هر از قبیل بوس��تان »ائل گولی« 

نصب شده اند.
مجسمه »عاشق« )به زبان ترکی، نوازنده محلی دوره گرد( را می توان 
نخستین تندیس فلزی ساخته شده در تبریز دانست که به سال ۱۳۵۴ 

توسط استاد بهروز حشمت ساخته شد.
این مجسمه که از آثار مهم حشمت و به »عاشق آهنی« )دمیر عاشق( 
معروف است، سرنوش��ت چندان مطلوبی نداشت؛ ابتدا در بوستان »ائل 
گول��ی« تبریز به مدت ۲ ماه نصب ش��د ، اما آن طور که خود می گوید 
پس از دخالت س��اواک این مجس��مه از محل خود برداش��ته و به پشت 
حیاط موزه منتقل ش��د. این مجس��مه بعد از حدود ۲۵ سال به محوطه 

نمایشگاه بین المللی تبریز برده شده و اکنون در آنجا پا برجاست.

پنج تندیس آهنی فاخر برای نصب در تبریز در حال ساخت است

اولتیماتوم به فرمانداری درباره ردّ مصوبات شورا
آنچه در جلسه ۹۹ شورای ششم شهر تبریز گذشت؛


